
طلای جهانی کاهش هفتگی را به ثبت 
رساند

قیمت طلا در معاملات روز جمعه بازار جهانی، تحت تاثیر تقویت ارزش دلار و نشانه هایی از کاهش 
تنش های تجاری آمریکا و چین، دو درصد کاهش یافت و کاهش هفتگی را به ثبت رساند.به گزارش 
ایســنا، بهای هر اونس طلا برای تحویل فوری، پس از ثبت کاهش دو درصدی در ســاعات اولیه 
معاملات روز گذشته، ۱.۷ درصد کاهش یافت و به ۳۲۹۲ دلار و ۹۹ سنت رسید. بهای هر اونس طلا 
در بازار معاملات آتی آمریکا، ۱.۵ درصد کاهش یافت و در ۳۲۹۸ دلار و ۴۰ سنت بسته شد.قیمت 
طلا در هفته گذشــته، ۱.۲ درصد کاهش یافت.»دنیل غالی«، استراتژیست کالای شرکت »تی دی 
سکیوریتیز« )TD Securities(، گفت: تنش زدایی آشکار در تعرفه ها، بر قیمت طلا تأثیر منفی 
داشــته است، اما تاکنون شاهد هیچ گونه کاهش قابل توجهی نبوده ایم. با این حال، خرید در زمان 
افت قیمت ادامه داشته است، بنابراین احتمال می دهیم که طلا می تواند به مسیر صعودی خود ادامه 
دهد.منابع آگاه روز جمعه اظهار کردند که چین، معافیت برخی از واردات آمریکا از تعرفه های ۱۲۵ 
درصدی را بررسی می کند.دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، اوایل هفته گذشته، پیشنهاد کاهش 
تنش های تعرفه ای تلافی جویانه را مطرح کرد و گفت که مذاکرات مســتقیم انجام خواهد شد. در 
همین حال، دلار آمریکا افزایش یافت و دلار بالاتر، طلا را که به ارز آمریکا قیمت گذاری می شــود، 
برای خریداران خارجی گران تر خواهد کرد.طلا که به طور سنتی به عنوان پوششی در برابر ابهامات 
سیاسی و مالی شناخته می شود، اواسط هفته گذشته، به رکورد ۳۵۰۰ دلار و پنج سنت رسید و به 
دلیل تنش های تجاری آمریکا و چین و افزایش تقاضای بانک های مرکزی از ابتدای سال میلادی 
جاری تاکنون، بیش از ۲۵ درصد افزایش یافته است.طبق گزارش رویترز، »فواد رزاق زاده«، تحلیلگر 
موسسه سیتی ایندکس و سایت فارکس گفت: نگرانی های جنگ تجاری، دلیل اصلی تمام خریدهای 
قبلی طلا بود. با این حال، ممکن است مدتی طول بکشد تا شاهد پیشرفت واقعی باشیم و نگرانی ها 
به طور کامل از بین نرفته اند.در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۱.۶ درصد کاهش، 
به ۳۳ دلار و سه سنت رسید. هر اونس پلاتین با ۰.۵ درصد کاهش، به ۹۶۵ دلار و ۵۳ سنت رسید 

و هر اونس پالادیوم با ۱.۸ درصد کاهش، به ۹۳۶ دلار و ۸۹ سنت رسید.

پشت پرده شایعات فروش کارت 
سوخت؛ دردسر جایگاه داران از تبادل 

کارت ها
در روزهای اخیر بار دیگر اخباری مبنی بر »خرید و فروش کارت سوخت« در فضای رسانه ای و 
شبکه های اجتماعی مطرح شده است؛ اخباری که هر چند تازگی ندارد، اما با توجه به افزایش 
سخت گیری ها در استفاده از کارت های شخصی و طرح های جدید دولت درباره مدیریت مصرف 
سوخت، دوباره توجه افکار عمومی را جلب کرده و به گفته سخنگوی صنف جایگاه داران کشور، 
نبود اطلاع رسانی دقیق و شفاف از سوی نهادهای مسئول موجب شده که برخی تصور کنند 
پدیده  ســازمان یافته ای در جریان اســت.به گزارش ایسنا، با گشتی ساده در برخی کانال ها و 
گروه های تلگرامی یا صفحات اینستاگرامی، می توان تبلیغاتی را دید که در آن افراد به صراحت 
از »اجاره کارت ســوخت با سهمیه« یا »خرید کارت سوخت فعال« صحبت می کنند. همین 
موضوع باعث شــده برخی تصور کنند پدیده ای ســازمان یافته و گسترده در جریان است.اما 
فعالان صنفی این ادعا را رد می کنند؛ رضا نواز - ســخنگوی صنف جایگاه داران کشــور - در 

این رابطه به ایســنا گفت: دست به دست شدن کارت سوخت بین مردم موضوع تازه ای نیست. 
بسیاری از مردم، به ویژه رانندگان خودروهای عمومی یا کسانی که مصرف سوخت بالایی دارند، 
سال هاســت کارت دیگران را قرض می گیرند. اما این بــه معنای خرید و فروش عمده کارت 
ســوخت نیســت.نواز تأکید می کند که در نبود اطلاع رسانی دقیق و شفاف از سوی نهادهای 
مســئول، برخی مردم نمی دانند که در اختیار گذاشــتن کارت به دیگران ممکن است تخلف 
محسوب شود. وی می گوید: در قوانین بالادستی نحوه برخورد با تخلف و جرم متفاوت است، 
اما در دستورالعمل های اجرایی این کار ممنوع اعلام شده؛ همین دوگانگی، سردرگمی ایجاد 
کرده و جایگاه داران را در معرض فشــارهای قانونی قرار داده اســت.به گفته وی، جایگاه داران 
نه اختیار قانونی دارند و نه امکان فنی برای تشــخیص اینکه کارت سوخت به صاحب واقعی 
آن تعلق دارد یا نه. با این حال، در برخی موارد پس از ســوخت گیری، این صنف به شــعب 
تعزیرات احضار می شــود: در این پرونده ها، ما فقط نقش ارائه سوخت را داشتیم، اما به عنوان 
متخلف معرفی می شویم. برخی احکام هم منصفانه نیست.یکی از مهم ترین پرسش ها در این 
میان، بی عملی نهادهای نظارتی در قبال تبلیغات گســترده فروش یا اجاره کارت سوخت در 
فضای مجازی اســت. نواز در این زمینه می پرســد: اگر اجاره یا فروش کارت جرم است، پس 
چرا با افرادی که در اینستاگرام یا تلگرام کارت اجاره می دهند، برخورد نمی شود؟ یا اینکه چرا 
کارتها باطل نمی شوند؟وی همچنین تأکید می کند که شایعات مربوط به حذف کارت سوخت 
صحت نــدارد و مردم باید کارت های خود را نگه دارند؛ فعلًا خبری از حذف کارت ســوخت 

نیســت. مردم مراقب باشــند چون بدون کارت، در آینده ممکن است برای سوخت گیری با 
مشکل مواجه شوند.به نظر می رسد نبود یک چارچوب قانونی منسجم و عدم هماهنگی میان 
دستگاه های مختلف، زمینه ساز این چالش شده است؛ چالشی که نه تنها مصرف کننده نهایی 

بلکه جایگاه داران سوخت را نیز تحت فشار قرار داده است.

اقتصاددان ارشــد گلدمن ســاکس گفت: ارزش دلار که تحــت تاثیر بی اطمینانی 
تعرفه های آمریکا و ترس از رکود قرار گرفته است، ریزش بیشتری خواهد یافت.

به گزارش ایسنا،   ارزش دلار در آوریل، بیش از ۴.۵ درصد کاهش یافته است و ارز 
آمریکا، بزرگترین افت ماهانه خود از اواخر ســال ۲۰۲۲ تاکنون را تجربه می کند، 
زیرا ســرمایه گذاران دارایی های آمریکا را رهــا می کنند و صحبت از بحران اعتماد 
به ارز ذخیره شــماره یک جهان مطرح شــده اســت.  دلار در سال جاری در برابر 
سبدی از سایر ارزهای اصلی، هشت درصد کاهش ثبت کرده است و یان هاتزیوس،  
اقتصاددان ارشــد گلدمن ساکس در روزنامه فایننشال تایمز نوشت: کاهش بیشتر 
دلار، فشــار قیمت ها را تشــدید خواهد کرد، آن هم هنگامی که تعرفه ها، تورم را 
بــالا برده اند.دلار ضعیف تر با صادرات ارزان تر همراه اســت که به کاهش کســری 
تجــاری آمریکا و حفــظ اقتصاد از رکود کمک می کند، اما هاتزیوس خاطرنشــان 
کــرد که محرک های ضعف دلار، مهم هســتند و کاهش تقاضــا برای دارایی های 
آمریکا می تواند تاثیر ارز ضعیف تر بر شــرایط مالــی را خنثی کند.هاتزیوس اظهار 
کرد: من اغلب از پاســخ ســوالات در مورد دلار طفره می روم زیرا حجم وسیعی از 
آموخته های دانشگاهی و تجربه شخصی به عنوان پیش بینی کننده اقتصادی به من 
آموخته اســت که پیش بینی نرخ ارز حتی ســخت تر از پیش بینی رشد اقتصادی، 
تورم و نرخ بهره اســت اما معتقدم کاهش پنــج درصدی اخیر دلار بر مبنای وزن 
تجاری گسترده، بسیار بیشتر از این پیش خواهد رفت. وی افزود: دو دوره تاریخی 

با ارزش دلاری مشــابه امروز )اواســط دهه ۱۹۸۰ و اوایل دهه ۲۰۰۰(، زمینه را 
بــرای کاهش ۲۵ تا ۳۰ درصــدی فراهم کردند.صنــدوق بین المللی پول تخمین 
می زند که ســرمایه گذاران غیرآمریکایی، حدود ۲۲ تریلیون دلار دارایی در آمریکا 
دارند و هاتزیوس می گوید که این احتمالا یک سوم دارایی های ترکیبی را تشکیل 
می دهد که نیمی از آن در سهامی است که اغلب برای جابه جایی ارز، پوشش داده 
نمی شوند.هاتزیوس گفت: کسری حساب جاری آمریکا به میزان ۱.۱ تریلیون دلار 
باید هر ســال با جریان خالص ســرمایه به همان میزان تامین شــود که به صورت 
تئوری، ناشــی از خرید خارجی دارایی های آمریکا است، بنابراین حتی توقف خرید 
دارایی های خارجی آمریکا می تواند به دلار آســیب برساند.به گفته هاتزیوس، اگر 
اقتصــاد آمریکا بــه عملکرد بهتر از همتایان خود ادامه دهــد، چنین عواملی وزن 
چندانی ندارند، اما بعید به نظر می رسد. به غیر از شوک های شدید، ما فکر می کنیم 
که مزیت های دلار به  عنوان ارز جهانی مبادله و ارزش ذخیره سازی، آنقدر ریشه دار 
است که دیگر ارزها نمی توانند بر آن غلبه کنند.صندوق بین المللی پول پیش بینی 
کرد که رشــد اقتصادی آمریکا با یک درصد کامل کاهش، از ۲.۸ درصد در ســال 
گذشته به ۱.۸ درصد در سال ۲۰۲۵ خواهد رسید.خبرگزاری رویترز گزارش کرد، 
دویچــه بانک نیز بر این باور اســت که نرخ برابری یــورو در برابر دلار، می تواند از 
۱.۱۳ دلار در حال حاضر، به ۱.۳۰ دلار تا پایان دهه جاری برسد، زیرا ارزش دلار 

در حال سقوط است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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ســخنگوی دولت گفت: سفر آقای پزشــکیان به جمهوری آذربایجان را باید گامی عملی و حساب شده در مسیر تقویت روابط دوجانبه، تثبیت 
ثبات منطقه ای و همسایگی و نیز بهره برداری از ظرفیت های مشترک دانست.به گزارش خبرگزاری مهر، فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت در 
یادداشتی که در روزنامه ایران منتشر شده است، گفت: سفر رئیس جمهوری به جمهوری آذربایجان تقویت مسیر هم افزایی منطقه ای است.متن 
این یادداشت به شرح زیر است:سفر رسمی رئیس جمهوری اسلامی ایران به جمهوری آذربایجان را باید یکی از گام های مهم دولت چهاردهم در 
عرصه دیپلماسی منطقه ای و همسایگی دانست؛ سفری که در ادامه مسیر احیای روابط دو کشور در سال های اخیر انجام خواهد شد.این سفر در 
شرایطی انجام می شود که روابط تهران و باکو، با وجود برخی فراز و فرودهای سیاسی و امنیتی، همواره از پشتوانه ای غنی از مشترکات تاریخی 
و فرهنگی برخوردار بوده است. ایران و جمهوری آذربایجان علاوه بر همجواری جغرافیایی، دارای قرابت های عمیق خانوادگی و اجتماعی هستند 

که این امر روابط دو همسایه را فراتر از مناسبات رسمی میان دولت ها، به روابطی »خویشاوندانه« و بر پایه اعتماد متقابل تبدیل کرده است.

www.sobh-eqtesad.ir

مهاجرانی: سفر رئیس جمهور به جمهوری آذربایجان گامی حساب شده است

info@sobh-eqtesad.ir

ترامپ به جان بودجه فدرال 
افتاد

روزنامــه آمریکایی گــزارش کرد کــه برنامه بودجــه ۲۰۲۶ ترامپ با 
میلیاردها دلار کاهش بودجه بخش های مختلف همراه اســت.به گزارش 
ایســنا، طبق گــزارش روزنامه نیویــورک تایمز، دولــت دونالد ترامپ، 
رئیس جمهــور آمریکا، قصد دارد در طرح بودجه مالی ۲۰۲۶، میلیاردها 
دلار از برنامه هایــی حمایتی مراقبت از کودکان، تحقیقات بهداشــتی، 
آمــوزش و مســکن را کاهش دهد.طبق این گزارش که به اســناد اولیه 
اســتناد کرده اســت، این طرح همچنین به توسعه اجتماعی و کمک به 
 )OMB( مســکن ضربه می زند و در دفتر مدیریت و بودجه کاخ سفید
در حال نهایی شدن است.ســخنگوی دفتر مدیریت و بودجه کاخ سفید 
گفت: هنــوز هیچ تصمیم نهایی در مورد بودجه گرفته نشــده اســت.

نیویــورک تایمز به نقــل از دو فرد آگاه گفت که کاخ ســفید به زودی 
طرح بودجه را در هفته آینده منتشــر خواهــد کرد.مرحله دوم بودجه 
که بیش از ۹ میلیارد دلار از هزینه هایی که قبلا برای ســال مالی جاری 
تصویب شده اســت را کاهش می دهد و شامل کاهش بودجه رسانه های 
»پی بی ســی« )PBS( و »ان پی آر« )NPR( نیز می شــود، قرار است 
هفته آینده منتشر شــود.خبرگزاری رویترز گزارش کرد ترامپ از زمان 
روی کار آمدن در ژانویه، در تلاش برای کمتر کردن بودجه دولت فدرال 
بوده است. کنگره، اوایل امسال، طرح بودجه کلی جمهوری خواهان برای 
ســال مالی ۲۰۲۵ را تصویب کرد که جزئیات کمی داشــت و هدف آن 
کاهش میلیاردها دلار هزینه و تمدید کاهش مالیات هایی بود که در غیر 

این صورت منقضی می شدند.

نیسان در چین ترمز زد

نیســان موتور، تولید خودرو در کارخانه ووهان چین را تا ۳۱ مارس ســال 
۲۰۲۶، متوقف خواهد کرد.به گزارش ایسنا، روزنامه ژاپنی یومیوری به نقل 
از منابعی که نامشــان را فاش نکرد، گــزارش داد که این تصمیم پس از آن 
گرفته شــد که نرخ فعالیت در این کارخانه با ظرفیت ۳۰۰ هزار دســتگاه 
خودرو که خودروی برقی »آریا« و شاسی بلند »ایکس تریل« را تولید می کند، 
در بحبوحه رقابت چشــمگیر از سوی خودروسازان چینی، به زیر ۱۰ درصد 
ظرفیت کاهش یافت.شــرکت خودروســازی نیســان از اظهار نظر در مورد 
گزارش مربوط به این کارخانه که از سال ۲۰۲۲ از شرکت چینی دانگ فنگ 
موتور اجاره کرده اســت، اجتناب کرد.طبق گزارش رویترز، این خودروساز 
ژاپنی، پنجشنبه گذشته، پیش بینی کرد که برای سال مالی منتهی به مارس، 
به دلیل هزینه های مربوط به کاهش ارزش دارایی، زیان خالص معادل ۷۰۰ 

تا ۷۵۰ میلیارد ین )۴.۸۷ تا ۵.۲۲ میلیارد دلار( داشته باشد.

توافق تویوتا با شانگهای برای 
تولید خودروهای برقی

تویوتا موتور، قرار اســت پس از »تســلا«، دومین خودروسازی باشد که بعد 
از توافق رســمی برای ساخت یک کارخانه جدید تولید خودروهای برقی در 
نزدیکی شانگهای، یک کارخانه تماما متعلق به خود را در چین افتتاح کند.

به گزارش ایســنا، خودروساز شماره یک جهان، قصد دارد خودروهای کاملا 
برقی را برای برند لکسوس خود در این کارخانه تولید کند. این کارخانه باید 
تولید خود را از سال ۲۰۲۷ آغاز کند و تولید اولیه سالانه ۱۰۰ هزار دستگاه 
داشــته باشد.حدود ۱۰۰۰ شــغل جدید در این کارخانه ایجاد خواهد شد و 
بلومبرگ، اولین بار، ســال گذشــته در مورد این برنامه ها گزارش داد.اگرچه 
تویوتا، میزان سرمایه گذاری را فاش نکرده است، اما رسانه های ژاپنی و محلی 
آن را حــدود دو میلیارد دلار آمریکا تخمین زده اند و می گویند که کارخانه 
جدید ممکن است تا ۲۰ درصد،  هزینه های تولید را کاهش دهد.این تعهد، 
جاه طلبی های تویوتا در چین را با وجود رقابت چشمگیر تولیدکنندگان بومی 
خودروهای برقی، برجسته می کند. مونتاژ خودروهای برقی با هزینه کمتر در 
چین، همچنین تویوتا را قادر می سازد تا این خودروها را به کشورهای دیگر 
صادر کند و سود بیشتری به دست آورد.نماینده تویوتا در روز پنجشنبه گفت 
که مراســم امضای قرارداد بین مقامات تویوتا و مقامات شهری در شانگهای 
را تأیید می کنیم. وی افزود که تولید در ماه ژوئن آغاز خواهد شد.لکســوس، 
در هفته ای که گذشــت، در نمایشگاه خودرو شانگهای از نسخه جدیدی از 
»سدان لوکس ای اس« )ES(خود رونمایی کرد که ابتدا به خریداران چینی 
فروخته خواهد شــد. این خودرو به صــورت هیبریدی یا کاملًا برقی عرضه 
خواهد شــد و در نهایت در سایر بازارهای بزرگ نیز به فروش خواهد رسید.

تویوتا شرط می بندد که حتی با وجود کند شدن رشد اقتصادی چین و توجه 
روزافزون خودروسازان در بزرگترین بازار خودروی جهان به رانندگان جوانی 
کــه عادت به خرید آنلاین خودروهای برقــی مقرون به صرفه تر دارند، پایگاه 
مشتریان لکسوس در چین همچنان قوی خواهد ماند.طبق گزارش بلومبرگ، 
از زمانی که لکســوس، در بیش از سه دهه پیش به عنوان یک برند لوکس 
متمرکز بر بازار آمریکا از تویوتا آغاز به کار کرد، با مدل های بسیاری، از جمله 
سدان های اسپرت، شاسی بلندها و یک مینی ون، به یک برند جهانی تبدیل 

شده است. این برند در سال ۲۰۰۴ وارد بازار چین شد.

گزیده خبر معاون اول رئیس جمهور:

ایران اکسپو باید دستاوردهای توسعه همکاری های منطقه ای و فرامنطقه ای را به 
همراه داشته باشد

تفاهم گازی بزرگ ایران و روسیه

افزایش وام کمک ودیعه مسکن به بانک ها 
ابلاغ شد

وزیر نفت با اعلام اینکه پیش تر تفاهم نامه ای برای واردات سالانه ۵۵ میلیارد مترمکعب گاز از روسیه به ایران 
امضا شده بود، گفت بررسی های لازم درباره مسیرهای انتقال انجام شد و در نهایت، تفاهم بر سر استفاده از 
مسیر زمینی از طریق خاک جمهوری آذربایجان حاصل شد.به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
دولت، محسن پاک نژاد امروز )جمعه، پنجم اردیبهشت( در حاشیه برگزاری هجدهمین کمیسیون مشترک 
اقتصادی ایران و روسیه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: پس از امضای موافقت نامه مشارکت راهبردی میان 

جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه، نشست های کمیسیون مشترک همکاری ها.........

دعوت از مشترکان برق برای پیوستن به 
پویش ۲۵ درجه

ایستگاه پژوهشی ورامین؛ سایت  معرفی 
ارقام گندم و جو در اقلیم معتدل

توسعه ابر باتری های اسید-سرب ارزان تر از 
نمونه های خارجی تا ۱۰ برابر
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تجلیل رهبر انقلاب از برنامه های قرآنی ماه مبارک رمضانگزیده خبر

معاوناولرئیسجمهور:

ایران اکسپو باید دستاوردهای توسعه همکاری های منطقه ای و 
فرامنطقه ای را به همراه داشته باشد

ابوترابی فرد: جهت گیری 
مذاکرات درست است

خطیبموقتنمازجمعهتهرانباتاکیدبراینکهجهتگیریمذاکراتدرســتو
درچارچوبراهبردایراناســت،گفت:راهبردایرانشفافسازیماهیتصلحآمیز
برنامههســتهای،توســعهاینصنعتورفعتحریمهایظالمانهوغیرانسانیعلیه
ملتبزرگایراناســت.بهگزارشایسنا،حجتالاسلاموالمسلمینمحمدحسن
ابوترابیفرددرخطبههاینمازجمعهاینهفتهتهرانباتاکیدبرلزومحفظوحدت
وانســجامامتاسلامی،اظهارکرد:وحدتبلندترینکلمهدرقرآناست.درسایه
وحدتمادرجامعهاســتکهقرآندرمتنجامعهحضــورمییابد.مبادادراین
عرصهلغزشیرخدهد.ویبااشارهبهروایتیازامامصادق)ع(ادامهداد:درروایتی
ازایشــانآمدهاســتهرکسکهدرنمازجماعتجامعهاهلسنتشرکتکند
ودرصــفاولحضورپیداکندتاوحدتامتاســلامیرافریادکند،گویاکهدر
پشتسرپیامبرنمازخواندهاست.خطیبموقتنمازجمعهتهرانتصریحکرد:باید
صفوفمسلمانانرامتحدکنیم.ازمهمترینگامهایتحولآفرینرهبریانقلاب،
خلقعالیترینمقاموحدتدرجامعهاســلامیدرشرقوغربآسیاوکشورهای
مسلمانهمسایهاستوبایدمراقبحفظآنباشیم.ابوترابیفردهمچنیندربخش
دیگریازخطبههاینمازجمعه،باتقدیرازاقدامقوهقضائیهبرایبرخوردباعوامل
پخشبرنامهموهنازشــبکه۱ســیما،گفت:اقدامبهنگامسازمانصداوسیماو
تدبیرقوهقضائیهوریاســتعالموهوشــمنداینقوهدربرخوردقاطعباعوامل
توهینبهمقدساتاهلسنتوخدشهبهوحدتملیوانسجاماسلامیدرمسئله
تلخاخیرتشــکرمیکنیم.ویتاکیدکرد:ایناقداماتنشانهعزمجدینظامبرای
مقابلــهباهرافراطگریوتفرقهافکنیاســت.ازعقلانیت،متانتورفتارومواضع
حکیمانهعلماونخبگانونمایندگانجامعهاهلســنتوعمومهموطنانتشکر
کنم.خطیبموقتنمازجمعهتهرانهمچنینبااشارهبهآغازمذاکراتغیرمستقیم
ایــرانوآمریکااظهارکرد:اینمذاکراتبهدلیلبدعهدیمکررآمریکاوســابقه
نقــضتوافقاتازجملهخروجیکجانبهازبرجام،بــااحتیاط،دقتوتردیدپیش
میرود.دردهههایاخیربرنامههستهایصلحآمیزایرانبهبهانهایبرایفشارهای
آمریکاتبدیلشــدهاست.ابوترابیفردادامهداد:بازگشتتحریمحداکثری،هرچند
اقتصادایرانراتحتفشــارقراردادامابهتهرانآموختبدوناعتمادبهوعدههای
غربوآمریکابایدازتمامظرفیتکشــوربرایبرونرفتازچالشهاوتنگناهای
اقتصادیبهرهگرفت.ویبااشــارهبهســخناناخیروزیرامورخارجهونیزبیانیه
وزارتخارجهعماندربارهمذاکراتغیرمســتقیمایرانوآمریکا،گفت:مفاداین
بیانیهرســمیعمانکهنقشکلیدیدرتبادلنظراتطرفینمذاکرهایفامیکند،
بیانگرجهتگیریدرســتمذاکراتدرچارچوبراهبردجمهوریاسلامیایران
اســت.راهبردایرانشفافسازیماهیتصلحآمیزبرنامههستهایبراساسنظریه
فقهیوسیاســیرهبریانقلابونیزتوســعهصنعتهستهایورفعتحریمهای
ظالمانهوغیرانســانیعلیهملتبزرگایراناست.خطیبموقتنمازجمعهتهران
یادآورشــد:بدونکمترینابهــام،مذاکراتازموضععزتوقدرتآغازشــدهو
دســتبرترتهراندرتعریفدقیقموضوعوقواعدمذاکــرهگویایاینواقعیت
اســت.همچنینمهمترینمولفهقدرت،سرمایهاجتماعی،پیونددولتوملتو
وحدتوانسجامملیاست.امروزازایراناسلامییکصداشنیدهمیشود.قوای
سهگانه،جریانهایسیاسیوملتهوشمندوسربلنددرکنارتیممذاکرهکننده
ووزیرامورخارجهقراردارند.ابوترابیفردتصریحکرد:گفتمانوفاقملیدردولت
چهاردهمکهباهدایتوحمایترهبریانقلابودربیانروسایسهقوهومراکز
تصمیمگیریوتصمیمسازیایرانشنیدهمیشود،راهخودرابهخوبیبازکردهو
نقشتعیینکنندهدرخلقوفاقوانسجامملیداشتهاست.بایدهمبستگیملی
راپاسداریمومراقباینسرمایهگرانبهاباشیم.خطیبموقتنمازجمعهتهران
بابیاناینکهدیپلماسیبدوناقتداروپشتوانهلازمدرتحققمنافعملی،ناکارآمد
اســت،اظهارکرد:تولیددانشودســتیابیبهفناوریهاینوینبهویژهظرفیت
متراکمودرونزایعلوموفنونهســتهایکشورکهباعدمتعهدطرفمقابلبه
مفادبرجامواقداماتقانونیســازمانانرژیاتمیکشوردرچارچوبهمانتوافق
برجامبهدســتآمدهاست،یکیازمهمترینعواملاقتدارملیاست.ابوترابیفرد
یادآورشد:امروزماراهبردرهبریانقلابرافهممیکنیم.امروزصنعتهستهای
ازمعدودحوزههاییاســتکهازهمهظرفیتهایمولفهقدرتبرخورداراستو
پشتوانهتیممذاکرهکنندهاست.ویقدرتدفاعیوافزایشتوانبازدارندگیکشور
راپشتوانهقابلاعتمادواتکایتیممذاکرهکنندهدرمسقطاعلامکردوگفت:باید
اینسرمایهعظیمراپاسداشتوازآفرینندگاناینقدرتواقتداردفاعیتقدیر
کرد.خطیبموقتنمازجمعهتهرانتصریحکرد:هرچندرفعتحریمهامیتوانددر
فراهمآوردنزمینهرشدپایداراقتصادیکشورنقشایفاکند،اماهمانطورکهبارها
رهبــریانقلابتاکیدکردهاند،بدونتحولدرســاختاراقتصادیواداریونظام
بودجهریزیوبانکی،استقلالبانکمرکزیوبرنامهریزیمناسببرایحضورموثر
بخشخصوصیپویاوکارآمددرتولیــدملیوپرهیزازتصدیگریغیرضروری
نمیتوانبهرشــداقتصادیبالاوپایداردســتیافت.ویهمچنینبابیاناینکه
نظامجمهوریاســلامیوقوایسهگانهبایدبدوننگاهبهمذاکراتمسقطازهمه
زمینههایکشوربرایتحولودستیابیبهرشداقتصادیاستفادهکند،تاکیدکرد:
مجلسدغدغهاصلیخودرارشدپایداراقتصادیقراردهدوازهرتصمیمیکهبا

اینسیاست،زاویهداردفاصلهبگیرد.

رهبرمعظمانقلابدردیدارجمعیازفعالانقرآنیودســتاندرکارانبرنامههایرسانهی
ملــیدرمــاهمبارکرمضان،بیانکردنــدکهبادیدنتلاوتوترتیلجوانان،ازشــدّت
خشنودیوخوشحالیواقعاًمنقلبمیشوم.بهگزارشایسنا،هفتهنامهخطحزباللهنشریه
دفترحفظونشــرآثاررهبرانقلاباسلامی،نوشت:حضرتآیتاللهخامنهایپیشازظهر
پنجشــنبه-۴اردیبهشت۱۴۰۴-درپایانمجلسعزاداریسالروزشهادتحضرتامام
جعفرصادقعلیهالســلامکهدرآن»جمعیازفعالانقرآنیودستاندرکارانبرنامههای
رســانهیملیدرماهمبارکرمضان«نیزحضورداشــتند،فرمودند:»امروزدرجلسهیما
الحمدللهقرآنیهاجمعند.خداراشــکر،امسالماهمبارکالحمدلّلهیکماهرمضانقرآنی
بود؛خداراشــکر.ودرسرتاسرکشوربههمّتشمابرادرهادرهرجایی،درهربخش،در
صداوسیماوغیرصداوسیمامردمدلشانباقرآنبود.مابهایناحتیاجداریم.این،آنچیزی
استکهکشورمابهآناحتیاجدارد،جوانهایمااحتیاجدارند.اینتلاوتقرآن،اینحفظ
قرآنکهمنوقتیمیبینمآنجاجوانهانشستهاندوقرآنرابهاصطلاحباترتیلمیخوانند،
حافظازحفظمیخواند،ازشــدّتخشــنودیوخوشحالیواقعاًمنقلبمیشوم؛الحمد
للهربّالعالمین.دنبالکنید.منتهامادرزمینهیقرآنهنوزخیلیکارداریم؛کارهاییکه
بایدانجامبگیرد.مابایستیمفاهیمقرآنراکهدریایعظیمیاست،دریایعمیقیاست،
بینمردمخودمانوخوانندگانقرآنرواجبدهیم.الحمدللهخیلیخوببود.خداراشکر.«

معاوناولرئیسجمهوربااشــارهبهبرگزارینمایشگاهتوانمندیهایصادراتیایران
)اکســپو(ازهفتهجاریگفت:بابرپاییایننمایشگاهارتقاءجایگاهجمهوریاسلامی
ایراندرمنطقهرادنبالمیکنیموبرگزاریایننمایشــگاهبایددستاوردهایتوسعه
همکاریهایمنطقهایوفرامنطقهایکشوررابههمراهداشتهباشد.بهگزارشایسنا
بــهنقلازپایگاهاطلاعرســانیدولت،محمدرضاعارفبابیــاناینکهبایدحداکثر
بهرهبرداریاقتصادی،تقویتدیپلماســیاقتصادی،سیاســیوفرهنگیکشوررادر
نمایشگاهاکسپوداشتهباشیموپیامهایروشنوواضحازجمهوریاسلامیایرانبه
مسئولانومقاماتارشدسیاســیوفعالاناقتصادیسایرکشورهاازتوانمندیهای
صادراتیداخلیودســتاوردهایدانشبنیانکشوردادهشود،برپاییایننمایشگاهرا
فرصتیبســیارمناسببرایتقویتدیپلماســیاقتصادیوسیاسیدانستوگفت:
بایدازفرصتاینرویداددرکناربهرهبرداریهایاقتصادیدرراستایتقویتاهداف
سیاســیوفرهنگیاســتفادهشــود.معاوناولرئیسجمهوربابیاناینکهنمایشگاه
توانمندیهایصادراتیمهمتریننهادیاســتکهمیتوانداهدافراهبردیکشوررا

دربخشتجارتوصادراتپیگیریکندوساماندهد،افزود:راهبرددولتوفاقملی
درتوسعهاقتصادیوتجاریجدیترازگذشتهاست.ویبااشارهبهعضویتجمهوری
اســلامیایراندراتحادیهاوراسیابهعنوانعضوناظروهمچنینحضورفعالایراندر
پیمانهاوســازمانهایمنطقهایحوزهتمدنیمشــترکایرانوکشورهایمنطقه
تصریحکرد:انعقادقراردادتجارتآزادبااوراســیاوهمچنینرویکردسیاستخارجی
دولتچهاردهمدرتقویتهمکاریهاباهمســایگانوکشورهایهمسوباجمهوری
اسلامیایرانفرصتیمناسببرایفعالاناقتصادی،بخشخصوصیوهمچنینتجار
ایرانیوکشورهایمنطقهاستچراکهمنطقهاوراسیابهعنوانیکیازبازارهایهدف
جمهوریاسلامیایراندردولتچهاردهممحسوبمیشود.عارفبااشارهبهاهمیت
توسعهروابطجمهوریاسلامیایرانباکشورهایقارهآفریقاوبرگزاریچندینجلسه
ونشستباسفراونمایندگانکشورهایآفریقاییوهمچنینفعالشدنستادآفریقا
دردولتچهاردهم،تاکیدکرد:آفریقابازاریبکراســتکهبایدراهبردتوسعهبااین

قارهرادرنمایشگاهتوانمندیهایصادراتیباقوتپیگیریکنیم.

سیدعباسعراقچی،وزیرخارجهکشورمانکهبرایانجامگفتوگوهایغیرمستقیمبا
آمریکاعازممسقط،پایتختعمانشدهاست،دردونوبتبا»بدربوسعیدی«همتای
عمانیدیدارکرد.بهگزارشخبرگزاریمهر،رایزنیدربارهترتیباتاجراییســومین
دورازمذاکراتغیرمستقیمایرانوایالاتمتحدهکهازصبحشنبه۶اردیبهشتماه
آغازخواهدشــد،محورایندودیداروزرایخارجهایرانوعمانبودهاســت.دوردوم
گفتوگوهایجمهوریاسلامیایرانوایالاتمتحدهآمریکاروزشنبه-۳۰فروردین-
بهصورتغیرمســتقیموبامیانجیگریعماندررمپایتختایتالیاودورنخســت
اینمذاکراتشــنبه-۲۳فروردین-درمسقطعمانبرگزارشدهبود.سومیندوراین
گفتوگوهانیزبهطورغیرمســتقیموباوساطتوحضوروزیرخارجهعمانبهمنظور
تبادلپیاممیانهیأتهایایرانیوآمریکاییبرگزارخواهدشد.استیوویتکاف؛نماینده
ویژهرئیسجمهورآمریکاکهدرساعاتاولیهبامدادشنبه۶اردیبهشتازمسکووارد

مسقطخواهدشد،ریاستهیأتمذاکرهکنندهآمریکاییرابرعهدهخواهدداشت.

مصمم به صیانت از حقوق ملت 
ایران برای استفاده از انرژی 

هسته ای هستیم
ســخنگویوزارتخارجهضمناعلامحضوروزیرخارجهدرمسقطنوشت:مامصمم
بهصیانتازحقوققانونیومشروعملتایرانبرایاستفادهازانرژیهستهایجهت
مقاصدصلحآمیزهستیم.بهگزارشخبرگزاریمهر،اسماعیلبقاییسخنگویوزارت
خارجهدرشــبکهایکساعلامکرد:عراقچیوزیرامورخارجــهوهیأتهمراهبرای
شرکتدرســومیندورگفتگوهایایران-آمریکاکهبامیانجیگریوزیرامورخارجه
عمانبرگزارمیشــودواردمسقطشدهاســت.مامصممبهصیانتازحقوققانونیو
مشــروعملتایرانبرایاستفادهازانرژیهستهایجهتمقاصدصلحآمیزهستیمو
درعینحالآمادهبرداشــتنگامهایمعقولجهتاطمینانبخشینسبتبهماهیت
کاملآصلحآمیزبرنامههستهایخودمیباشیم.خاتمهدادنبهتحریمهایغیرقانونیو

غیرانسانیعلیهمردمایران،بهصورتعینیوسریع،برایمایکاولویتاست.بایددید
طرفمقابلتاچهمیزانازجدیتوآمادگیلازمبراییکتوافقعادلانهوواقعبینانه

برخورداراست…

رئیسجمهورازمرکزملیفوتبالایرانبازدیدکرد.بهگزارشایسنا،مسعودپزشکیانعصرامروز-جمعه
-پسازدیداربااعضایتیمملیفوتسالبانوان،باحضوردرمرکزملیفوتبالایران،ازبخشهایمختلف
اینمرکزبازدیدکرد.دراینبازدیدکهوزرایورزشوجوانان،تعاون،کارورفاهاجتماعیورئیسفدراسیون
فوتبالپزشکیانراهمراهیمیکردند،رئیسجمهورابتدادرزمینشمارهیکمرکزفوتبالحضوروبا
توضیحاتارائهشدهازفرآیندبازسازیزمینچمناصلیاینمجموعهمطلعشد.رئیسجمهورسپس
راهیمرکزتمرینی»پک«)PerformanceEliteCenter(شدوازبخشهایمختلفتمرینی
واداریاینمرکزنیزبازدیدکرد.اینمرکز،پایگاهآمادهسازیتیمملیفوتبالایراناستودیگرتیمهای

ملیفوتبالوفوتسالایراننیزتمریناتآمادهسازیخودرادراینمرکزانجاممیدهند.

ســخنگویدولتتاکیدکرد:ایرانهمچناننسبتبهنیاتواقعیدولتآمریکامحتاطاستوازگفتوگوبدونفشارو
تهدیدحمایتمیکند.بهگزارشایسنابهنقلازپایگاهاطلاعرسانیدولت،فاطمهمهاجرانی،درگفتوگوباشبکهخبری
NHKژاپن،بااشارهبهآغازدورتازهایازرایزنیهابادولتایالاتمتحدهاظهارکرد:مابههرمذاکرهایبااطمینانوارد
میشویموبرایمنافعملیوصلحمردم،هرآنچهلازمباشدانجامخواهیمداد.امیدواریماینمذاکراتدرزمانمناسب
بهنتیجهبرسد.بهگفتهوی،نخستیننشستدرسطحکارشناسیبرایبررسیجزئیاتتوافقات،روزشنبهبرگزارمیشود.
سخنگویدولتتصریحکرد:ایرانهمچناننسبتبهنیاتواقعیدولتآمریکامحتاطاستوازگفتوگوبدونفشارو
تهدیدحمایتمیکند.مهاجرانیهمچنیندرپاسخبهسوالیدربارهتلاشهایدولتترامپبرایواردکردنموضوعات
غیربرجامیازجملهبرنامهموشکیایرانوحمایتتهرانازگروههایمقاومتدرمنطقه،تأکیدکرد:اینمذاکراتصرفاً

بهموضوعهستهایمحدوداستوماهرگونهتلاشبرایگسترشمحورگفتوگوهاراردمیکنیم.

بازدید پزشکیان از مرکز ملی فوتبال 
ایران

سخنگوی دولت: امیدواریم مذاکرات در زمان مناسب 
به نتیجه برسد

آگهی دعوت سهامدارن شرکت مهندسی نرم افزار هلو 
)سهامی خاص( 

ثبت شده به شــماره 143312 و شناسه ملی 10101862848 

جهت تشکیل  مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده )دعوت نوبت دوم(
نظــر به اینکه مجمع عمومی عــادی بطور فوق العــاده نوبت اول مورخ 
1403/10/30 به دلیل به حد نصاب نرســیدن اکثریت مقرر سهامداران در 
اساسنامه، تشکیل نگردید، بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت دعوت 
می شــود تا در جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت دوم این 
شــرکت در ســاعت 7 الی8مورخ 1404/02/17 در آدرس بزرگراه شهید 
مدرس خیابان وحیددستگردی شــرقی)ظفر( روبروی خیابان تخارستان  
پلاک 175، آدرس قانونی و ثبتی شرکت مهندسی نرم افزار هلو به کدپستی 
1919819111 تلفن 22927678-021 تشکیل می گردد، حضور یابند.دستور 

جلسه: 1- تقسیم سود   2- انتخاب اعضای هیآت مدیره.

هیات مدیره شرکت مهندسی نرم افزارهلو)سهامی خاص(

رفع مشکلات معیشتی کارکنان از 
دغدغه های اصلی فرماندهان نیروهای 

مسلح است

فرماندهنیرویهواییارتشگفت:رفعمشکلاتومسائلمعیشتیکارکنان،دغدغهایمشترک
برایهمهمســئولینوفرماندهاناســتودیدارباهمکارانوخانوادههایآنهانیزدرهمین
راستاانجاممیشــود.بهگزارشخبرگزاریمهر،امیرسرتیپخلبانحمیدواحدی،فرمانده
نیرویهواییارتش،درجریانبازدیدازپایگاههواییشهیدیاسینیبوشهر،درجمعخانوادهها
وکارکناناینپایگاهگفت:امروزمادراوجاقتدار،رشــدوبالندگیودرنقطهافتخارآمیزی
ایستادهایم.ویافزود:مسئولینوفرماندهانباهمتجهادیوروحیهانقلابیخودوباوجود
همهمحدودیتها،درتلاشبرایخدمتبهمردموحلمسائلکشورهستند.واحدیهمچنین
تاکیدکرد:رفعمشکلاتومسائلمعیشتیکارکنان،دغدغهایمشترکبرایهمهمسئولین
وفرماندهاناســتودیدارباهمکارانوخانوادههایآنهانیزدرهمینراستاانجاممیشود.
ویدرادامهبهچالشهایجنگشــناختیاشارهکردوگفت:اینجنگ،شناختانسانها
راهدفقرارمیدهدوافکاراجتماعی،سیاسی،فرهنگی،مذهبیوایدئولوژیراموردحمله
قرارمیدهد.فرماندهنیرویهواییارتشخاطرنشــانکرد:فضایمجازیامروز،میداناصلی
جنگشناختیاستومحتوایخوبفرهنگی،هنریواجتماعیکهازآموزههایدینینشأت

میگیرد،میتواندذهنجوانانراازدامتبلیغاتدشمننجاتدهد.

عراقچی و بوسعیدی درباره ترتیبات اجرایی دور سوم مذاکرات گفتگو 
کردند
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گزیده خبرگزیده خبر توسعه ابر باتری های اسید-سرب ارزان تر از نمونه های خارجی تا ۱۰ برابر

عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات کشاورزی استان تهران مطرح کرد:

ایستگاه پژوهشی ورامین؛ سایت  معرفی ارقام گندم و جو در اقلیم معتدل

در حالی که تب توســعه باتری های لیتیوم-یون در کشــور داغ اســت، اما به دلیل نبود 
زیرساخت های لازم، پژوهشگران ایرانی با تمرکز بر ارتقای باتری های اسید-سرب، موفق 
به تولید »ابر باتری« ای شده اند که با استفاده از فناوری گرافن سه بعدی، عمر و ظرفیت 
ذخیره ســازی انرژی را به طور چشمگیری افزایش داده که ۱۰ برابر ارزان تر از نمونه های 
خارجی است. آرش قاضی تبار، عضو هیات علمی پژوهشگاه رنگ و مجری طرح ابر باتری 
اسید-سرب در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: باتری اسید-سرب قدیمی ترین نوع ذخیره 

ســازی انرژی در دنیا و کشور است از این رو زیر ساخت های توسعه آن در کشور فراهم 
اســت ولی در حال حاضر تب توســعه باتری های لیتیوم-یون خیلی داغ شده در حالی 
که زیر ســاختی برای توسعه آن در کشور وجود ندارد.وی افزود: به همین دلیل تمرکز 
ما بر توســعه باتری های اسید-سرب بوده است. در این پروژه با بهره گیری از گرافن ۳ 
بعدی )۳D Graphene( به عنوان ســبک ترین ماده دنیــا طول عمر و ظرفیت آن 
را افزایــش دادیم. از این روش طول عمر این نــوع باتری ها ۲ تا ۱۰ برابر و ظرفیت آن 

۲۵ تا ۳۰ درصد افزایش یافته اســت.عضو هیات علمی پژوهشــگاه رنگ با بیان اینکه 
قیمت ارتقــاء یافته این نوع باتری ها با این روش تنهــا ۲۰ درصد افزایش قیمت دارد، 
ادامه داد: نســبت به نمونه های مشــابه جهانی که در اختیار کشورهای ژاپن و استرالیا 
اســت و ۲۰۰ درصد افزایش قیمت دارند، نمونه ایرانی ۱۰ برابر ارزان تر است.قاضی تبار 
با اشــاره به کاربرد ابر باتری های اسید-ســرب، گفت: این باتری های UPS  رزرو است 
و در حــال حاضر با همکاری یکــی از بخش های خصوصی فعــال در تولید باتری های 
UPS در مقیــاس کم تولید می شــود و در صورتی که ســرمایه لازم را جذب کنیم، 
این محصول در تیراژ بالاتر تولید خواهد شــد.مجری طرح ابر باتری های اسید-ســرب 
با اشــاره به مزیت های رقابتی این محصول، تاکید کرد: این باتری نسبت به باتری های 
نسل قدیم تر باتری های اسید-سرب خواص بیشتری را برای صنایع ایجاد می کند و این 
ذخیره ســازها در توربین های بادی، سیستم های زیر ســاخت مخابراتی و سیستم های 
خورشیدی قابل استفاده اســت.وی اضافه کرد: این ذخیره سازها به ویژه در جاهایی که 
اختلاف دمای هوا زیاد اســت و باتری های ســنتی اسید-سرب دچار اختلال می شوند، 
قابل استفاده اســت؛ چرا که فناوری ای که در این محصول به کار رفته، امکان استفاده 
از آن را در شــرایط دمایی با اختلاف دمای بالا امکان پذیر کرده است.قاضی تبار، میزان 
تولید این محصول را در حاضر ۲۰۰ هزار آمپر ســاعت ذکر کرد و یادآور شد: در تلاش 
هســتیم تا با جذب ســرمایه، این میزان را به ظرفیت ۲۵ درصد ظرفیت اکنون و ۵۰ 
درصد ظرفیت کل باتری های اسید-سرب کشور برسانیم.به گزارش ایسنا، ابر باتری های 
اسید-سرب )Advanced Lead-Acid Batteries( نسخه های پیشرفته تری از 
باتری های سنتی اسید-سرب هستند که با فناوری های جدید تقویت شده اند تا کارایی، 
عمر و ظرفیت بهتری داشــته باشــند. این نوع باتری ها همچنان بر پایه ترکیب سرب و 
اســید سولفوریک هستند، اما طراحی و ســاختار داخلی آنها به گونه ای بهبود یافته که 
بتوانند در کاربردهای ســنگین تر و با چرخه های بیشــتر عملکــرد خوبی ارائه دهند.از 
جمله ویژگی های ابر باتری های اسید-ســرب می توان به عمر طولانی تر باتری و استفاده 
از آلیاژها و طراحی های خاص صفحات داخلی، تحمل بالاتر در دشــارژ عمیق، نگهداری 
کمتر و هزینه پایین تر نســبت به لیتیومی ها اشاره کرد.این نوع باتری ها در سیستم های 
برق اضطراری )UPS(، خودروهای برقی ســبک یا هیبریدی، سیستم های خورشیدی 

کوچک تا متوسط، ذخیره سازی انرژی در مقیاس خانگی یا صنعتی کاربرد دارند.

ایسنا/تهران عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان 
تهران گفت: ایستگاه پژوهشی ورامین به عنوان یکی از سایت های اقلیم معتدل کشور، نقش 
مهمــی در اصلاح و معرفی ارقام جدید گندم و جو ایفا می کند. این ارقام با هدف مقابله با 
چالش های تغییر اقلیم و کاهش منابع آبی، در فرآیندی چندساله مورد آزمایش و ارزیابی 
قرار می گیرند.امیرحســین نوربخش در گفت وگو با ایســنا با اشاره به جایگاه این مرکز در 
پیشــبرد پروژه های تحقیقاتی در زمینه غلات و دانه های روغنی، گفت: فعالیت های ما در 
ایســتگاه مرکزی در زمینه غلات بر دو محور اصلی متمرکز اســت؛ از یک سو در تولید و 
اصلاح ارقام جدید گندم و جو و از سوی دیگر در توسعه و تولید هسته های اولیه بذر غلات 
جهت تامین بذر خالص و باکیفیت است.نوربخش افزود: این مرکز در ورامین به عنوان یکی 
از ســایت های اقلیم معتدل کشور در فرآیند تولید و معرفی ارقام جدید گندم و جو نقش 
ایفا می کند. آزمایشــات اولیه و پیشرفته مقایسات عملکرد در ادامه فرآیند اصلاحی که در 
روش های کلاســیک بین ۱۰ تا ۱۵ سال طول می کشد، در این ایستگاه انجام می شود.وی 
در ادامه به چالش های ناشی از تغییرات اقلیمی، خشکسالی، گرمای انتهای فصل و شوری 
خاک اشــاره کرد و گفت: ما در این آزمایشات به شناسایی لاین هایی می پردازیم که علاوه 
بر داشــتن عملکرد بالا، ویژگی هایی چون تحمل به خشکی و فرار از گرمای آخر فصل را 
نیز دارا باشــند. یکی از مهمترین ویژگی ها مقاومت به بیماری ها، به ویژه زنگ زرد گندم 

اســت که تهدیدی جدی برای تولید غلات در کشور به شــمار می آید. ایستگاه پژوهشی 
ورامین؛ سایت  معرفی ارقام گندم و جو در اقلیم معتدل عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات و 
آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان تهران اظهار کرد: پس از انتخاب لاین های بهینه، 
آزمایش های پایداری و سازگاری عملکرد در چند سایت و در طول سال های مختلف انجام 
می شود تا اطمینان حاصل شود که ویژگی های مطلوب این لاین ها در مکان های مختلف 
و در طول زمان حفظ خواهد شــد.نوربخش افزود: آزمایشات پایداری و سازگاری علاوه بر 
ورامین به عنوان ایســتگاه تحقیقاتی استان تهران، در سایر مناطق اقلیم معتدل از جمله 
کرج، یزد، مشــهد، کاشمر، بیرجند، شــیراز و اصفهان نیز در حال انجام است. در نهایت، 
لاین هایی که در این آزمایشــات عملکرد بهتری نشان دهند قابلیت این که به عنوان ارقام 
جدید گندم و جو معرفی شــوند را دارا خواهنــد بود.عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات و 
آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان تهران تصریح کرد: آزمایشات پایداری و سازگاری 
عملکرد در غلات یکی از مراحل مهم قبل از معرفی یک رقم جدید هستند و معمولا بین  
سه تا پنج سال به طول می انجامند و هدف اصلی معرفی ارقامی هستند که ضمن داشتن 
پتانسیل عملکرد بالا، متحمل به خشکی و مقاوم به بیماری های مهم غلات نیز باشند که 
در شرایط تغییرات و نوسانات اقلیمی  نقش مهمی در تولید پایدار و نیل به امنیت غذایی 

در کشور ایفا خواهند کرد.

سایه خاموشی برق بر شبکه اینترنت
دبیر سندیکای صنعت مخابرات ایران معتقد است باتری هایی که برای ایستگاه های موبایل 
درنظر گرفته اند، براساس ظرفیت روزی بوده که برای سایت طراحی شده است، اما اکنون 
هم قلمرو پوششی سایت ها بزرگ شده و ظرفیت مصرفی شان بالا رفته و هم سرویس های 
جدید به آن ها اضافه شده است؛ بنابراین آن طراحی دیگر جواب نمی دهد.به گزارش ایسنا، 
فرامرز رســتگار - دبیر و عضو هیات مدیره سندیکای صنعت مخابرات ایران- در گفت وگو 
با ایســنا، درباره تأثیر قطعی برق بر خطوط مخابراتی و اینترنتی اظهار کرد: طی روزهای 
گذشته شرکت توانیر در یکی از استان های کشور اعلام کردند حدود ۲۰ هزار مگاوات کمبود 
برق داریم که چندی پیش اعلام کردم این کمبود در روزهای تابستان بین ۲۰ تا ۲۵ درصد 
نیاز کل کشور می شود.  وی افزود: این موضوع در ساعات شب که فعالیتی انجام نمی شود، 
مشــکلی نیست اما در ساعت های مفید کاری روز اداری و صنعتی بین سه تا چهار ساعت 
میانگین قطعی برق خواهیم داشت. این موضوع از جنس بحران و تهدید محسوب می شود، 
بنابراین نیاز اســت سه وزارتخانه ارتباطات، صمت و نیرو برای این کمبود برق برنامه ریزی 
و اعلام کنند که چه اقداماتی می خواهند انجام دهند.عضو هیات مدیره ســندیکای صنعت 
مخابرات ایران ادامه داد: اســتفاده از باتری ایســتگاه های بی تــی اس برای زمانی بود که 
شرایط برق کشور نرمال بود و در قطعی یک الی دو ساعته این ایستگاه ها از باتری ها برای 
زمان محدودی اســتفاده می کردند اما اکنون چند اتفاق افتاده اســت. یکی این که ممکن 

اســت به خوبی از این باتری های 
تهیه و نصب شده نگهداری و حتی 
تعویض نشده باشد؛ بنابراین امروز 
برای سایت های بی تی اس باید تاب 
آوری چهار ســاعته  در نظر گرفته 
شود.رســتگار تصریح کــرد: نکته 
دیگر این است که باتری هایی که 
برای ایســتگاه های موبایل درنظر 
گرفته اند، براســاس ظرفیت روزی 
بوده که برای سایت طراحی شده 

است. در واقع وقتی سایتی طراحی می شود یک ظرفیتی پوششی و ارائه سرویس دارد. آن 
ایســتگاه ها روزی که محاسبه باتری برایش انجام شده، هم قلمرو پوششی اش بزرگ شده، 
هم ظرفیت مصرفی بالا رفته و هم سرویس های جدید به آن اضافه شده است بنابراین آن 
طراحی دیگر جواب نمی دهد.وی با بیان اینکه وزیر ارتباطات دســتوراتی را در این زمینه 
به سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی محول کرده اما تاکنون گزارشی اعلام نشده 
است، تصریح کرد: ما در زمان کرونا مشکل برق نداشتیم اما مشکل ترافیک اینترنت داشتیم 
که همان موقع هم بحرانی ایجاد شد که ریشه آن در باتری ها بود. این موارد مسائلی فنی 
است که متأسفانه اقدام خاصی در سال گذشته انجام نشده و این در حالی است که ما وارد 
سالی می شویم که فشار بر شبکه ها نسبت به سال های قبل حداقل دو برابر بیشتر می شود.

در راستای حمایت از مستاجران؛

افزایش وام کمک ودیعه مسکن به 
بانک ها ابلاغ شد

افزایش سقف کلی تسهیلات کمک ودیعه مسکن از ۸۰ همت به ۲۰۰ همت از محل منابع موضوع 
ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن، به ۲۰ بانک شامل بانک های ملت، ملی ایران، صادرات ایران، 
رفاه کارگران، سپه، تجارت، شهر، سامان، پاسارگاد، خاورمیانه، پارسیان، سینا، کارآفرین، آینده، 
گردشگری، اقتصاد نوین، ایران زمین، پست بانک، مسکن و موسسه اعتباری غیربانکی ملل ابلاغ 
شد.به گزارش ایسنا، طبق اعلام بانک مرکزی، پیرو نامه شماره ۲۴۰۸۸۸ /۰۲ به تاریخ چهارم دی 
ماه ســال ۱۴۰۲ در خصوص افزایش سقف کلی و فردی تسهیلات کمک ودیعه مسکن از محل 
منابع موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن، حسب تصمیمات متخذه در جلسه مورخ ۲۶ 
فروردین ماه ۱۴۰۴ هیات عالی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران مقرر شد:در راستای حمایت 
از مســتاجرین و اجرای ماده )۹( قانون ســاماندهی بازار زمین، مســکن و اجاره بها، سقف کلی 
تسهیلات کمک ودیعه مسکن از محل منابع بانکی موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن 
به مبلغ ۲۰۰۰ هزار میلیارد ریال )۲۰ همت( افزایش می یابد. همچنین ســقف فردی تسهیلات 
مزبور به شــرح جدول ذیل تعیین می شود:افزایش وام کمک ودیعه مسکن به بانک ها ابلاغ شد 
همچنین با توجه به افزایش سقف کلی تسهیلات مزبور از مبلغ ۸۰۰ هزار میلیارد ریال به مبلغ 
۲۰۰۰ هزار میلیارد ریال، سهمیه بانک های عامل جهت اعطای تسهیلات مزبور افزایش یافت و 
به آنان ابلاغ شد.گفتنی است نحوه معرفی متقاضیان واجد شرایط جهت بهره مندی از تسهیلات 

مزبور کمافی السابق توسط سامانه وزارت راه و شهرسازی خواهد بود.  

تأکید بر رفاه و حقوق حیوانات در 
سلامت جامعه

معاون بهداشــتی و پیشگیری سازمان دامپزشکی کشور با اشــاره به اهمیت پرداختن به رفاه و 
حقوق حیوانات، تأکید کرد: سلامت دام ها و رعایت اصول رفاهی آن ها، مستقیماً با سلامت جامعه 
انسانی در ارتباط است و این مهم، یکی از وظایف اساسی دامپزشکان به شمار می آید.به گزارش 
ایســنا، سید سعید حسینی، معاون بهداشتی و پیشگیری سازمان دامپزشکی کشور در همایش 
روز جهانی دامپزشــکی که امروز در دانشکده دامپزشکی دانشگاه تهران برگزار شد، اظهار کرد: 
ابتدا لازم می دانم روز جهانی دامپزشکی را به همه زحمتکشان عرصه سلامت و بهداشت تبریک 
بگویم. این روز مصادف با هفته سلامت است و خانواده دامپزشکی یکی از حلقه های اصلی تأمین 
ســلامت جامعه محسوب می شود.وی در ادامه افزود: میزگردی که امروز در حال برگزاری است، 
با محوریت رفاه، حقوق حیوانات و اخلاق حرفه ای دامپزشــکی برگزار می شود. در فرهنگ ملی 
و اســلامی ما، توجه به مقوله رفاه و ســلامت حیوانات سابقه ای دیرینه دارد. در قرآن کریم پنج 
سوره به نام حیوانات نام گذاری شده و در ۲۱ سوره، نام ۳۵ نوع حیوان ذکر شده است. همچنین 
احادیث معتبری درباره اهمیت رفاه حیوانات در فقه اســلامی وجود دارد.حســینی با اشــاره به 
نقش رفاه حیوانات در ســلامت جامعه، تصریح کرد:ســلامت جامعه بدون در نظر گرفتن رفاه و 
حقوق حیوانات قابل تحقق نیست. مقوله رفاه حیوانات ابعاد علمی، فرهنگی، سیاسی، اجتماعی 
و اقتصادی گســترده ای دارد.معاون بهداشتی و پیشگیری سازمان دامپزشکی ادامه داد:سازمان 
بهداشت جهانی دام )OIE( نیز با تدوین برنامه هایی بر حقوق حیوانات تأکید کرده است. این پنج 
آزادی شــامل رهایی از درد و رنج، ترس، ناراحتی، محدودیت در بروز رفتارهای طبیعی و تأمین 
نیازهای اساسی حیوانات می شود. سازمان دامپزشکی کشور به عنوان عضو این سازمان جهانی، 
موظف به تدوین و اجرای دستورالعمل های مرتبط با رفاه حیوانات است.وی همچنین درباره نقش 
دامپزشکان در حفظ سلامت عمومی توضیح داد: واکسیناسیون دام ها علیه بیماری های مختلف، 
علاوه بر پیشــگیری از درد و رنج حیوانات، در کنترل بیماری های مشترک انسان و حیوان مؤثر 
است. همچنین رعایت اصول رفاه حیوانات در پرورش، نگهداری و حتی کشتار، نقش مهمی در 
ارتقای ســلامت عمومی دارد.حسینی در پایان گفت: به عنوان مثال، در پرورش طیور باید برای 
تعداد مشخصی از پرندگان در واحد زمان و مکان، فضای مناسبی فراهم شود یا در کشتارگاه ها، 
دام ها پیش از ذبح با شــوک های استاندارد و مطابق ضوابط بین المللی آرام سازی شوند. همه این 
اقدامات در راستای ارتقای رفاه حیوانات و در نهایت، بهبود بهداشت عمومی جامعه انجام می شود.

تفاهم گازی بزرگ ایران و روسیه
وزیر نفت بــا اعلام اینکــه پیش تر 
تفاهم نامــه ای برای واردات ســالانه 
۵۵ میلیارد مترمکعب گاز از روسیه 
بــه ایــران امضا شــده بــود، گفت 
بررســی های لازم درباره مسیرهای 
انتقال انجام شد و در نهایت، تفاهم بر 
سر استفاده از مسیر زمینی از طریق 
آذربایجان حاصل  خاک جمهــوری 
شد.به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی دولت، محسن پاک نژاد 
امــروز )جمعه، پنجم اردیبهشــت( 
هجدهمین  برگــزاری  حاشــیه  در 
کمیسیون مشــترک اقتصادی ایران 
و روســیه در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: پــس از امضــای موافقت نامه 
مشــارکت راهبردی میان جمهوری 
اسلامی ایران و فدراسیون روسیه، نشست های کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
از اهمیت دوچندانی برخوردار شده اند و زمینه ساز ریل گذاری های گسترده در بخش های 
مختلف از انرژی تا بهداشت، کشاورزی، بانکی، مالی و پولی هستند.وی با بیان اینکه عزم 
جدی دو طرف بر آن اســت که محورهای همکاری هرچه ســریع تر به نتایج ملموس و 
قابل ســنجش منتهی شــود، تأکید کرد:  این اجلاس صرفاً برای برگزاری یک نشست و 
توافق بر ســر چند محور برگزار نشده، بلکه هدف آن رسیدن به جمع بندی های عملیاتی 
و پرهیز از گرفتار شــدن در روندهای اداری زمان بر است. همان طور که اشاره شد، هر دو 
طرف مصمم اند این مسیر را با سرعت و جدیت دنبال کنند.وزیر نفت در پاسخ به پرسشی 
درباره همکاری های گازی با روسیه، اظهار کرد: در حوزه انرژی، همکاری های گسترده ای 
با شــرکت های روسی داشــته ایم که در حوزه های بالادستی صنعت نفت و فناوری ادامه 
دارد. همچنین تجارت گاز از محورهای مورد گفت وگو در نشســت با آقای نواک، معاون 
نخست وزیر روسیه بوده است و منتظر پاسخ طرف روس برای نهایی سازی برخی تفاهم ها 
هســتیم.پاک نژاد ادامه داد: هم اکنون چند تفاهم نامه با شرکت های بزرگ روسی در حوزه 
صنایع بالادستی داریم که قرار است در آینده ای نزدیک به قرارداد تبدیل شده و عملیات 
اجرایی آغاز شود.وی در پاسخ به پرسشی درباره انتقال گاز از روسیه به ایران گفت: پیش تر 
تفاهم نامه ای برای واردات ســالانه ۵۵ میلیارد مترمکعب گاز )معادل حدود ۱۵۰ میلیون 
مترمکعب در روز( از روسیه به ایران امضا شده است. بررسی مسیرهای انتقال انجام  و بر 
استفاده از مسیر زمینی از طریق خاک جمهوری آذربایجان تفاهم حاصل شد.وزیر نفت با 
اشاره به اینکه گاز روسیه در منطقه آستارا تحویل ایران خواهد شد، گفت: هماهنگی های 
لازم میان روسیه و آذربایجان در حال انجام است و این طرح دارای فاز دومی نیز خواهد بود 
که در آینده نهایی می شود.پاک نژاد فضای حاکم بر نشست کمیسیون مشترک را دوستانه 
و تــوأم با تفاهم توصیف کرد و گفت: با توکل به خداوند متعال، این نشســت ها منجر به 

دستاوردهایی می شود که مردم شریف ایران از آن منتفع خواهند شد.

آگهی دعوت سهامدارن شرکت مهندسی نرم افزار هلو 
)سهامی خاص( 

ثبت شده به شماره 143312 و شناسه ملی 10101862848 
جهت تشکیل  مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده

بدینوســیله از کلیه سهامداران شرکت دعوت می شود تا در جلسه 
مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت مهندسی نرم افزار هلو  
در ساعت 8 الی9 مورخ 1404/02/17 در آدرس بزرگراه شهید مدرس 
خیابان وحیددستگردی شرقی)ظفر( روبروی خیابان تخارستان  پلاک 
175، آدرس قانونی و ثبتی شرکت مهندسی نرم افزار هلو به کدپستی 
1919819111 تلفن 22927678-021 تشکیل می گردد، حضور یابند.
دستور جلســه: 1- انتخاب بازرسان  2- تعیین سمت اعضای هیآت 

مدیره و دارندگان حق امضاء مجاز.
  هیات مدیره شرکت مهندسی نرم افزار هلو )سهامی خاص(

ایسنا/مازندران مدیر جهاد کشاورزی ساری از انجام نشاکاری در ۳۲۰ هکتار از زمین های شالیزاری این شهرستان خبر داد.سید اسماعیل علوی 
جمعه پنجم اردیبهشت در بازدید میدانی از اولین نشاکاری برنج در روستای پنبه چوله مرکز جهادکشاورزی پنبه زارکتی ساری، اظهار کرد: 
شهرستان ساری دارای ۲۵ هزار و ۳۲۲ هکتار اراضی شالیزاری است که عملیات شخم و شیار اولیه در ۱۶ هزار و ۴۵ هکتار و آب تخت اولیه 
در ۱۱ هزار و ۴۲۱ هکتار از اراضی کشاورزی انجام شده است.وی افزایش سطح بیمه محصولات کشاورزی را از اولویت های مهم سال زراعی 
جاری برشمرد و بر اهمیت بیمه محصولات برای کاهش خسارات ناشی از حوادث طبیعی تأکید کرد. علوی با بیان اینکه سالانه ۱۵۰ هزار تن 
شــلتوک در این شهرســتان تولید می شود، ابراز امیدواری کرد: با تکیه بر کشاورزی هوشمند و سرمایه گذاری هدفمند، سال پرباری در حوزه 
کشاورزی در انتظار شهرستان باشد.مدیر جهاد کشاورزی ساری گفت: نیاز این شهرستان به کود در سال حدود ۲۵ هزار تن است که هشت هزارتن آن در شالیزارها مصرف می شود و با 
برنامه ریزی انجام شده در دو روز اول اردیبهشت امسال ۳۱۰ تن کودهای اوره و پتاس وارد ساری و بین مراکز هشتگانه  شهرستان توزیع شد.به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی جهاد 
کشاورزی مازندران، علوی با تأکید بر حمایت از کشاورزان و ارائه خدمات و تسهیلات لازم، از آمادگی کامل برای فصل زراعی جدید خبر داد و از کشاورزان خواست با رعایت توصیه های 

کارشناسان جهاد کشاورزی، نسبت به کشت  محصولات خود اقدام کنند.

شرکت توانیر با صدور اصلاعیه ای تمامی مشترکان برق در سراسر کشور برای پیوستن به 
پویش ۲۵ درجه و صرفه جویی برق فراخواند.به گزارش ایسنا، در اطلاعیه توانیر آمده است: به 
اطلاع کلیه هموطنان می رساند با توجه به افزایش محسوس دمای هوا در اکثر نقاط کشور، 
رشد ۸ درصدی مصرف برق نسبت به مدت مشابه سال گذشته و کاهش ۴۵ درصدی ذخایر 
آبی نیروگاه های برقابی به دلیل کاهش محسوس بارندگی ها در کشور، از همه هموطنان 
درخواست می شود تا با پیوستن به پویش ۲۵ درجه شرکت توانیر و مصرف بهینه برق ، از 
جمله تنظیم دمای وسایل سرمایشی بر روی ۲۵ درجه و استفاده از دور کند کولرهای آبی به 

تامین برق پایدار کلیه مشترکان کمک کنند.

مدیر جهاد کشاورزی ساری خبرداد

دعوت از مشترکان برق برای پیوستن نشاکاری برنج در ۳۲۰ هکتار شالیزار ساری
به پویش ۲۵ درجه
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تهــران - ایرنا - زینوبات اولین ربات زنده جهان که از همگرایی 
زیست شناســی و هوش مصنوعی ساخته شــد.به گزارش گروه 
علم و آموزش ایرنا، زینوبــات را می توان به عنوان محصولی که 
از همگرایی زیست شناسی و هوش مصنوعی ایجاد شده در نظر 
گرفت. اولین ربات زنده جهان که توســط ســلول های بنیادی 
ساخته شده اســت.این ربات از روی سلول های یک نوع قورباغه 
آفریقایی به نام Xenopus ســاخته اســت. در واقــع واژه زنوبات 
)Xenobot( از ترکیب حروف ابتدایی Xenopus و Robot ایجاد شده 
است. این محصول، نهَ یک رباتِ سنتی و نه گونه ای شناخته شده 
از جانداران اســت، بلکه نوع جدیدی از مصنوعات دست انسان 
اســت که می توان آن را »ارگانیزم زنده قابلِ برنامه ریزی« نامید.

این ربات توســط ۲ دانشمند زیست شناسی محاسباتی و هوش 
مصنوعی دانشگاه ورموند آمریکا به نام های سام کریگمن و جوش 
بونگارد طراحی و ساخته شده است. آنها در سال ۲۰۱۷، این ایده 
به ذهن شان رســید که برنامه  کامپیوتری بنویسند که بتواند با 

شبیه سازی از سلول های کوچک، ربات بسازد.
آنها با ترکیب سلول های پوست و قلب قورباغه اقدام به ساخت این 
ربات کردند. برای طراحی روبات، از شبیه سازی های کامپیوتری 
اســتفاده کردند. سلول های پوســت، بدنه این ربات را تشکیل 
می داد و سلول های قلب نیز با انبساط و انقباض، امکان حرکت را 
فراهم می کرد. با هزاران مدل شبیه سازی و مطالعه آنها، این گروه 
ربات هایی ساختند که می توانستند حرکت کنند.زینوبات هایی که 
این گروه تولید کرد کمتر از یک میلیمتر طول داشته و از سه هزار 
ســلول زنده تشکیل شده اند. آنها اشکال ساده و متنوعی دارند و 
می توانند در مسیرهای مستقیم یا دوَرانی حرکت کنند؛ زینوبات 
می توانند به هم وصل شده و گروهی تشکیل دهند و حتی اشیای 
کوچک را جابه جا کنند. این موجودات، با استفاده از انرژی سلولی 
خود، می توانند تا ۱۰ روز زنده بمانند.هرچند این »ماشــین های 
زیستی« می توانند نقش فوق العاده مثبتی در سلامت انسان ها و 
حیوانات و محیط زیست بازی کنند، نگرانی های اخلاقی و قانونی 
متعددی درباره آنها وجود دارد.داگلاس بلکیستون دانشمند ارشد 
دانشگاه تافتس که یکی از اعضای این تیم تحقیقاتی است، گفت: 
در ابتدایی ترین سطح، این پلتفرم ابزاری برای ساختن روبات با 
سلول ها و بافت ها اســت. تقریباً می توانید آن را به عنوان لگو در 
نظر بگیرید، جایی که می توانید لگوهای مختلف را با هم ترکیب 
کنیــد و با مجموعه ای از بلوک ها دســته ای از چیزهای مختلف 
بسازید.«اما چرا کسی بخواهد از اجزای زنده به جای مواد سنتی، 
مانند فلز و پلاســتیک، ربات بســازد؟، یک مزیت این است که 
داشــتن یک ربات زیستی به این معنی است که زیست تخریب 
پذیر اســت. در کاربردهای محیطی، این بدان معناست که اگر 
ربات بشکند، محیط را با زباله هایی مانند فلز، باتری یا پلاستیک 
آلوده نمی کند. محققان همچنین می توانند زینوبات ها را طوری 
برنامه ریــزی کنند که در پایان عمر خود به طور طبیعی از هم 

جدا شوند.

زینوبات؛ اولین 
ارگانیزم زنده 
قابل برنامه ریزی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بدون شرح!

سیتروئن الُی کانسپت؛ خودروی برقی و ارزان قیمت برای آینده…
سیتروئن الُی چندی پیش در پاریس رونمایی شد و قرار است پیش نمایشی از خودروهای برقی آینده این برند فرانسوی باشد. این خودرو احتمال دارد با 
قیمت زیر ۲۵ هزار دلار تولید شود. الُی با استفاده از متریال جدید و رادیکالی طراحی شده تا وزن پایین و شعاع حرکتی بالایی داشته باشد. همچنین در 
فرایند طراحی و تولید آن دوستی با محیط زیست و قیمت پایین نیز مدنظر قرار داشته اند. به احتمال زیاد طراحی این خودرو را با هیچ محصول دیگری 
اشــتباه نخواهید گرفت. شیشه جلوی سرراست و زوایای تیز باعث می شوند الُی طرح متفاوتی نسبت به چهارچرخه های دیگر داشته باشد. این شیشه 
جلوی تخت و سرراست به کاهش هزینه های تولید کمک می کند. همچنین ورودی های هوای هوشمندانه ای روی کاپوت در نظر گرفته شده تا با عبور 
هوا به بهبود آیرودینامیک خودرو نیز کمک کنند. به این موارد باید چراغ های LED با طرح C شکل و سپر جلوی خشن با قلاب های نارنجی رنگ را نیز 
اضافه کنیم. وقتی از کناره به ســیتروئن الُی نگاه کنید طراحی آینده نگرانه آن بیشــتر خودنمایی خواهد کرد. کاپوت و سقف صاف و تخت یک بار دیگر 
کاهش هزینه ها را به ما یادآوری می کنند. همچنین ارتفاع بیشتر از سطح زمین و پوشش های پلاستیکی مشکی اطراف بدنه باعث می شوند الُی ظاهری 
خشن داشته باشد. در نمای جانبی همچنین درب های مشکی و رینگ های آلیاژی بزرگ دیده می شوند. وقتی به بخش پشتی خودرو برسید چراغ های 
تیز و زاویه دار و فضای بار روبازی را خواهید دید که کمی شبیه وانت پیکاپ هاست. احتمالاً نسخه تولیدی الُی از فضای بار مسقف استفاده خواهد کرد.

MVP جوکر در صدر جدول مدعیان
فوق ستار تیم بسکتبال دنور ناگتس، در صدر جدول مدعیان کسب عنوان MVP فصل NBA قرار گرفت. به گزارش ایسنا، طبق آخرین رده بندی 
انجام شده برای مدعیان کسب عنوان MVP در مسابقات فصل جاری لیگ بسکتبال NBA، نیکولا یوکیچ فوق ستاره صربستانی تیم دنور ناگتس، 
جایگاه نخست را به خود اختصاص داده است.نیکولا یوکیچ که در این فصل عملکرد خیره کننده ای را به ثبت رسانده است، تاکنون با میانگین 
۲۷.۵ امتیاز، ۱۳.۱ ریباند و ۸.۹ پاس گل در هر بازی، جایگاه نخســت را در اختیار دارد.دیگر مدعی اصلی کســب این عنوان نیز لوکا دانچیچ، 
فوق ســتاره اسلوونیایی تیم دالاس موریکس اســت. او تاکنون میانگین ۳۰.۵ امتیار، ۸.۳ ریباند و ۸.۱ پاس گل در هر بازی را به ثبت رسانده 
است. سومین مدعی اصلی هم جوئل امبید، ستاره تیم فیلادلفیا سونی سیکسرز است. او که تا هفته های قبل جایگاه نخست را در اختیار داشت، 
اکنون با میانگین ۳۱.۹ امتیاز، ۱۱.۳ ریباند و ۶.۱ پاس گل در هر بازی، اکنون در رتبه سوم قرار گرفته است. امبید این عنوان را سال گذشته 

تصاحب کرده بود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب عقل و احساس
رمان های جین آســتین از پرخواننده تریــن آثار ادبیات 
جهان اند و حدود دویست سال است که نسل های پیاپی 
با کشش و علاقه روزافزون رمان های او را می خوانند. این 
رمان ها منبع الهام بسیاری دیگر از رمان ها، نمایشنامه ها، 
سریال و فیلم های سینمایی نیز بوده است. اگر علاقمند 
به رمان های عاشــقانه هستید با برسی اولین رمان جین 
آستین، یعنی کتاب عقل و احساس همراه ما باشید. جین 
آســتین در ۱۶ دسامبر ۱۷۷۵ در همپشر، جنوب شرقی 
انگلستان به دنیا آمد. او هفتمین فرزند کشیش ناحیه بود. 
جین نوشتن را از نوجوانی آغاز کرد. قبل از انتشار آثارش 
بارها در آن ها دســت می برد و آن هــا را بازبینی می کرد. 
چهار رمان عقل و احساس، غرور و تعصب، منسفیلد پارک 
و امــا در زمان حیات نویســنده و نورثنگر ابی و ترغیب 
بعد از درگذشــت او به چاپ رســیدند. مانند بسیاری از 
نویســندگان زن آن زمان، جین نیز کتاب های خود را به 
صورت ناشناس منتشر کرد. در آن زمان، نقش های ایده آل 
برای یک زن، همســر و مادر بود، و نوشتن برای زنان در 
بهترین حالت به عنوان شکل ثانویه فعالیت در نظر گرفته 
می شد.  زنی که می خواســت نویسنده تمام  وقت باشد، 
احساس می شد که زنانگی اش را تحقیر می کند، بنابراین کتاب های زنان معمولاً به  صورت ناشناس منتشر می شد تا این 
خودپســندی حفظ شود که نویسنده زن فقط به  عنوان نوعی کار نیمه  وقت مشغول نویسندگی می شود. کتاب عقل و 
احساس نخستین رمان منتشر شده جین آستین است که در سال ۱۸۱۳ میلادی به چاپ رسید. جین زمانی که نوزده 
ســاله بود، اولین پیش نویس را به صورت رمان در نامه ارائه کرد ولی بعدا شــیوه روایت داســتان را به دانای کل و گفت 
و گوی بین شــخصیت ها تغییر داد. عقل و احســاس یکی از شاهکارهای ادبیات انگلستان به شمار می رود و مورد توجه 
خاص منتقدان و مردم قرار گرفته و محبوبیت زیادی بین خوانندگان رمان، خصوصاً رمان های عاشقانه دارد. اولین چاپ 
رمان با ۷۵۰ نسخه در اواسط سال ۱۸۱۳ میلادی عرضه شد و فروش خوب آن باعث شد که، رمان به چاپ دوم برسد.

سرگئی آیزنشتاین
او در ریگا پایتخت لتونی )در آن زمان بخشــی از امپراتوری روسیه در استان لیوونی( 
به دنیا آمد. پدرش - میخائیل اســیپوویچ آیزنشتاین - پدری آلمانی تبار )پدر او اسیپ 
آیزنشتاین، یک یهودی آلمانیِ به مسیحیت گرویده بود( و مادری سوئدی تبار داشت. 
مادرش - یولیا ایوانوا کنتســکایا - از یک خانوادهٔ مسیحی ارتدکس روس بود. پدرش 
سرمعمار شهر ریگا بود. او در ۷ سالگی به همراه مادرش به پترزبورگ آمد. تنها فرزند 
خانواده بود و تنها همدمش در دوران کودکی زنی بود که از او پرستاری می کرد. در ۶ 
سالگی و در سفری که با پدر و مادرش به پاریس داشت برای اولین بار با سینما آشنا 
شــد. از همان کودکی به نقاشی علاقه زیاد داشت و تا پایان عمر هم این علاقه از بین 
نرفت. در ۱۱ سالگی پدر و مادرش از هم جدا شدند، مادرش پترزبورگ را ترک کرد و او 
توسط بستگان پدرش بزرگ شد. در ۱۹۱۵ )۱۷ سالگی( به خواست پدرش به انستیتو 
مهندسی عمران شهر پتروگراد وارد شد تا شغل پدرش را پیش بگیرد اما در طی دوران 
تحصیل ســاعات فراوانی را در سالن تئاتر و سینما گذراند.سرگئی آیزنشتاین به همراه 
پدر و مادرش سال ۱۹۰۰ چنان که خود او می گوید »اگر انقلاب اکتبر نبود نمی توانستم 
آن سنتی را که مرا وامی داشت شغل پدرم را ادامه دهم بشکنم. مایه و توانایی شکستن 
این سنت در من وجود داشت اما فقط انقلاب به من این آزادی را داد که سرنوشتم را به دستان خودم بگیرم«. پس از ۱۹۱۷ آیزنشتاین در ارتش سرخ داوطلب 
شده و به عنوان تکنیسین به خدمت واحد مهندسی درآمد. به زودی استعدادهای هنری او شناخته شد و آیزنشتاین به واحد تئاتر بخش سیاسی جبهه غرب 
فرستاده شد در آنجا به طراحی واگن های قطار تبلیغاتی و آثار تئاتری آماتوری مشغول شد. پس از ۱۹۲۰ و پایان جنگ داخلی، آیزنشتاین از ارتش خارج شده 
و کارش را را در جنبش تئاتر پیشرو پی گرفت. او بر این عقیده بود که آنچه مردم و انقلاب از تئاتر می خواهند آن چیزی است که در نمایش های سنتی یافت 
می شــود یعنی در سیرک. او می خواســت که تئاتر »مونتاژی )ملغمه ای( از جذابیت ها باشد و پیوسته تماشاگر را شوکه کند.« نمایش در هر مرد خردمند به 
قدر کفایت سادگی هست؟ که در ۱۹۲۳ در تور نمایشی آیزنشتاین به اجرا درآمد بازیگرانش تعداد زیادی آکروباتیست، و بندباز و دلقک بودند. اما به زودی از 
امکاناتی که تئاتر در اختیارش می گذاشت سرخورده شد و راه سینما را در پیش گرفت. وی هدفش را در سینما خلق »هنری انقلابی بدون مصالحه« و »وارد 
کردن ضربات پی در پی بر آگاهی و احساسات تماشاگر عنوان می کند.« آیزنشتاین فیلم »اعتصاب« اولین فیلم بلند خود را در ۱۹۲۴ ساخت. این فیلم از سوی 
روزنامه پراوادا »اولین اثر انقلابی سینمای ما« توصیف شد. یکی از خصوصیات بارز فیلم اعتصاب و در ضمن از خصوصیات منحصربه فرد سینمای آیزنشتاین 
این است که او به جای روایت کردن ماجرای قهرمانهای فردی، سبک و سیاقی که چه در آن زمان و چه همین حالا بر سینما مسلط است، تلاش داشت تا با 
شخصیت های تیپیک و قهرمانان جمعی کار کند و این در هماهنگی کامل با مضمون فیلمهای او یعنی رخدادهای تاریخ انقلاب روسیه بود. اما در ضمن او به 

دنبال شیوه های جدیدی برای فیلمبرداری و تدوین فیلم بود.

فرهنگ

به گفته وزیر توســعه دیجیتال روســیه احتمالا از شــرکت های داخلی برای اســتفاده از نرم افزارهای خارجی هزینه 
دریافت شــود.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، این درحالی اســت که روســیه ســعی دارد وابستگی خود به 
شــرکت های فناوری خارجــی را کاهش و نمونه های داخلی خــود را پر رنگ تر کند.ولادیمیــر پوتین رییس جمهور 
روســیه دســتیابی به اســتقلال فناورانه را یکی از اهداف کلیدی عنوان کرد. این درحالی اســت که تحریم های غربی 
به دلیل جنگ این کشــور با اوکراین، توانایی روســیه برای دســتیابی به تجهیزات و فناوری از شرکت های خارجی را 
محدود کرده اســت.درهمین راســتا پوتین در اوایل ماه می حکمی را امضا کرد که طبق آن حداقل ۸۰ درصد شــرکت 
های روسی دربخش های اقتصادی حیاتی باید تا ۲۰۳۰ میلادی به جای نرم افزارهای خارجی از نمونه داخلی استفاده 
کنند.بســیاری از شرکت های روســی همچنان در عملیات های روزانه خود از نرم افزارهای خارجی استفاده می کنند، 
هر چند تحریم های اتحادیه اروپا که در دســامبر۲۰۲۳ میلادی وضع شــد، اجازه نمی دهد شــرکت ها نرم افزارهای 
شــرکتی و طراحی را برای روســیه تامین کنند.به گفته وزیر توسعه دیجیتال روسیه وضع مالیات بر شرکت های روسی 

تــوازن بین نرم افزارهای خارجی و داخلی را برقرار می کند.

مالیات استفاده از نرم افزارهای خارجی در 
روسیه
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تیم والیبال فولاد سیرجان ایرانیان در آخرین مسابقه روز دوم مسابقات والیبال باشگاه های آسیا موفق به شکست نماینده عراق شد.به گزارش ایسنا، دومین 
روز مسابقات والیبال باشگاه های آسیا امروز )دوشنبه ۱۹ شهریور( با چهار دیدار پیگیری شد.تیم های فولاد سیرجان ایران و گاز الجنوب عراق در آخرین 
دیدار امروز از ساعت ۲۰ به مصاف یکدیگر رفتند که با دیروزی نماینده ایران به پایان رسید.شاگردان بهروز عطایی موفق شدند حریف خود را سه بر صفر و 
با امتیازهای ۲۵ بر ۲۰، ۲۵ بر ۱۶ و ۲۵ بر ۱۹ از پیش رو بردارند و به دومین برد سه امتیازی خود دست پیدا کنند.علی رمضانی، علی حاجی پور، مجتبی 
میرزاجانپور، امیرحسین اسفندیار، محمد ولی زاده، محمد موسوی و مهدی مرندی ترکیب شروع کننده تیم فولاد سیرجان در این مسابقه بودند.این دیدار را 

حدود ۵۰۰ تماشاچی در ورزشگاه شش هزار نفری شاهدیه تماشا کردند.

دومین برد شاگردان عطایی در جام باشگاه های والیبال آسیا

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5490

پنجشنبه 29 آذر 1403  17 جمادی الثانی 1445  19 دسامبر 2024

    سال بیستم    شماره  5570

4

پیام خاص رونالدو برای وینیسیوس
اسطوره فوتبال برزیل پیام ویژه ای برای وینیسیوس بعد از انتخاب به عنوان بهترین بازیکن فوتبال جهان داشت. به گزارش ایسنا،  وینیسیوس جونیور دست به تاریخ سازی 

زد و برنده جایزه سال فیفا شد. مراسم برترین های فوتبال جهان به صورت آنلاین از سوی فیفا برگزار شد و وینیسیوس جونیور به عنوان مرد سال فوتبال جهان انتخاب شد.
مهاجم رئال مادرید و تیم ملی برزیل در مراسم اهدای جوایز بهترین بازیکن سال ۲۰۲۴ فیفا که در دوحه قطر برگزار شد برای نخستین بار و بعد از درخشش با پیراهن رئال 
مادرید توانست به عنوان  بهترین بازیکن جهان انتخاب شود. انتخاب وینیسیوس باعث خوشحالی برزیلی ها شد.به نوشته اسپورت، رونالدو نازاریو اسطوره فوتبال برزیل پیام 
خاصی برای وینیسیوس داشت. او نوشت: تلاش کردند تا تو را محو کنند اما تو بر آن ها رقصیدی. اکنون بهترین بازیکن فوتبال جهان یک سیاه پوست است و برزیلی.وینیسیوس 

پس از ۱۷ سال انتظار، برزیل را دوباره در صدر فوتبال جهان قرار داد. آخرین برزیلی برنده این جایزه کاکا در سال ۲۰۰۷ بود

سه شنبه 18 دی 1403  6 رجب 1446  7 ژانویه 2025

    سال بیستم    شماره  5586

مذاکرات جدی البطائح با فرهاد مجیدی

ورزشی

طبق اعلام یک روزنامه اماراتی باشگاه البطائح مذاکراتی جدی با فرهاد مجیدی داشته است.به گزارش ایسنا، فرهاد مجیدی سابقه مربیگری در لیگ امارات را در کارنامه دارد 
و یک فصل و نیم هدایت اتحاد کلباء را بر عهده داشت. مجیدی در یک سال اخیر با وجود پیشنهادهایی که از لیگ ایران داشت حاضر به بازگشت نشده است.روزنامه الخلیج 
امارات مدعی شد که باشگاه البطائح در تلاش است تا فرهاد مجیدی را به عنوان سرمربی جدیدش انتخاب کند.طبق اعلام این روزنامه اماراتی، البطائح مذاکرات جدی با مجیدی 
داشته و این احتمال زیاد است که او سرمربی جدیدش شود.البطائح در فصل جاری لیگ امارات نتایج ناامیدکننده ای را کسب کرده است و در رده سیزدهم جدول چهارده تیمی 

قرار دارد تا یکی از گزینه های جدی سقوط باشد.

شنبه 06 اردیبهشت 1404  27  شوال 1446  26 آوریل 2025

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5662

حاشــیه ها بی سابقه پیش از فینال کوپا دل ری این دیدار مهم را تحت الشــعاع قرار داده است.به گزارش ایسنا، در شرایطی که انتظار می رفت 
یک روز معمولی قبل از فینال کوپا دل ری داشته باشیم، حواشی زیادی قبل از این دیدار ایجاد شد.روزنامه اسپانیایی آس نوشت: »همه چیز 
از نشست خبری ریکاردو بورگوس بنگوچه آ )داور( و پابلو گونزالس فوئرتس )داور VAR( شروع شد. زمانی که از داور بازی درباره اشتباه های 
داوری به ضرر رئال  مادرید سوال شد او از وحدت داوران برای اتخاذ تصمیمی خبر داد که می تواند حواشی و فشار روی داوران را کاهش دهد. 
بنگوچه آ عنوان کرد داوران اجازه نخواهند داد این شرایط ادامه پیدا کند: »این خیلی دردناک است که پسرم با گریه به خانه می آید و می گوید 
دوستانش به او گفته اند که پدرش دزد است.«این سخنان داور بازی، باعث انفجار بی سابقه ای در فوتبال اسپانیا شد. باشگاه رئال مادرید اعتراض 
بی سابقه ای به این سخنان داشت و خواستار تغییر داور بازی شد. مدیران رئال تصمیم گرفتند رسماً از فدراسیون فوتبال اسپانیا شکایت کنند.«

فینال چرک!

ورزشی


